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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej  
(nr 141)

Komisji Polityki Społecznej i Rodziny (nr 197)

Komisji Spraw Zagranicznych (nr 158)
30 sierpnia 2019 r.
Komisje: Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej, Polityki Społecznej i Rodziny 
oraz Spraw Zagranicznych, obradujące pod przewodnictwem posła Grzegorza 
Schetyny (PO-KO), przewodniczącego Komisji Spraw Zagranicznych, zrealizo-
wały następujący porządek dzienny: 

– pierwsze czytanie i rozpatrzenie rządowego projektu ustawy o ratyfikacji Kon-
wencji nr 188, dotyczącej pracy w sektorze rybołówstwa, przyjętej przez Konfe-
rencję Ogólną Międzynarodowej Organizacji Pracy w Genewie dnia 14 czerwca 
2007 r. (druk nr 3749). 

W posiedzeniu udział wzięli: Piotr Wawrzyk podsekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Zagranicz-
nych oraz Grzegorz Witkowski podsekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki Morskiej i Żeglugi 
Śródlądowej. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Piotr Babiński, Małgorzata Cholewa, 
Artur Kucharki, Jolanta Ostrowska, Brygida Śliwka – z sekretariatów Komisji w Biurze Komisji 
Sejmowych oraz Wojciech Miller – legislator z Biura Legislacyjnego. 
Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO-KO): 

Dzień  dobry.  Witam.  Otwieram  wspólne  posiedzenie  Komisji  Gospodarki  Morskiej 
i Żeglugi Śródlądowej, Polityki Społecznej i Rodziny oraz Spraw Zagranicznych. Witam 
pana Piotra Wawrzyka, podsekretarza stanu w Ministerstwie Spraw Zagranicznych, 
i pana Grzegorza Witkowskiego, podsekretarza stanu w Ministerstwie Gospodarki Mor-
skiej i Żeglugi Śródlądowej. 
Stwierdzam kworum. Porządek obrad mamy przed sobą – pierwsze czytanie rzą-

dowego projektu ustawy o ratyfikacji Konwencji nr 188, dotyczącej pracy w sektorze 
rybołówstwa, przyjętej przez Konferencję Ogólną Międzynarodowej Organizacji Pracy 
w Genewie dnia 14 czerwca 2007 r. To jest druk nr 3749. Ten projekt został skierowany 
do naszych Komisji do pierwszego czytania przez marszałka Sejmu w dniu 9 sierpnia br. 
Przypominam, że pierwsze czytanie obejmuje uzasadnienie, pytania posłów, odpowiedzi 
wnioskodawców oraz debatę. Proszę przedstawiciela rządu, pana ministra Wawrzyka, 
o uzasadnienie projektu. Bardzo proszę. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Zagranicznych Piotr Wawrzyk: 
Dziękuję bardzo. Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, celem przedmio-
towej konwencji jest ustanowienie odpowiednich warunków i standardu pracy dla osób 
zatrudnionych  na statkach  rybackich.  Konwencja  reguluje m.in.  takie  kwestie,  jak 
zakwaterowanie, wyżywienie, bezpieczeństwo pracy, ochrona zdrowia i ubezpieczenie 
społeczne. Konwencja została przyjęta 14 czerwca 2007 r. przez Konferencję Ogólną 
Międzynarodowej Organizacji Pracy w Genewie. 
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Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji gosPodarKi morsKiej i Żeglugi Śródlądowej (nr 141), 

Komisji Polityki społecznej i rodziny (nr 197), Komisji spraw Zagranicznych (nr 158)

Jeżeli  chodzi  o tryb  związania Rzeczypospolitej  Polskiej  tą konwencją, w kwestii 
zastosowania ratyfikacji za uprzednią zgodą wyrażoną w ustawie – wynika to z art. 89 
ust. 1 konstytucji. W związku z tym wnoszę do Wysokiej Komisji o zastosowanie powyż-
szego trybu. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO-KO): 
Dziękuję bardzo. Czy państwo mają pytania do pana ministra? Nie ma pytań. Czy ktoś 
chce jeszcze zabrać głos w debacie? Nikt się nie zgłasza. Zamykam debatę. Stwierdzam 
zakończenie pierwszego czytania projektu z druku nr 3749. 
Stwierdzam, że nie zgłoszono wniosku o przeprowadzenie wysłuchania publicznego. 

Wnoszę o niezwłoczne przystąpienie do rozpatrzenia projektu. Sprzeciwu nie słyszę. 
Przystępujemy do rozpatrzenia projektu ustawy z druku nr 3749. Otrzymali państwo 

opinię Biura Analiz Sejmowych przygotowaną przez pana dr. Ziemowita Cieślika. Otwie-
ram dyskusję. Czy pan minister chce zabrać głos? Dziękuję. Czy ktoś z członków Komisji 
chce zabrać głos? Także nie. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi? Dziękuję. 
Czy do tytułu ustawy są uwagi? Nie ma uwag. 
Czy są uwagi do art. 1? Nie ma uwag. 
Czy są uwagi do art. 2? Nie ma uwag. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem sprawozdania Komisji o przy-

jęciu projektu ustawy z druku nr 3749? Proszę o podniesienie ręki. 

Sekretarz Komisji Artur Kucharski: 
Za – 37 posłów. 

Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO-KO): 
Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Sekretarz Komisji Artur Kucharski: 
Nikt nie był przeciw. 

Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO-KO): 
Kto się wstrzymał? 

Sekretarz Komisji Artur Kucharski: 
Nikt się nie wstrzymał. 

Przewodniczący poseł Grzegorz Schetyna (PO-KO): 
Dziękuję. Stwierdzam, że Komisje przyjęły sprawozdanie jednogłośnie. 
Przystępujemy do wyboru posła sprawozdawcy na posiedzenie Sejmu. Proponuję, aby 

posłem sprawozdawcą został poseł Piotr Pyzik. Czy są inne propozycje? Pan poseł się 
zgadza. Stwierdzam, że Komisje wybrały sprawozdawcę bez głosu sprzeciwu. 
Informuję, że na tym porządek obrad został wyczerpany. Dziękuję bardzo. 
Zamykam posiedzenie Komisji.


